
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 
Ve čtvrtek 20.9. jsme se brzy ráno sešli u školy. Po příjezdu autobusu 
jsme všichni nastoupili a vyjeli jsme. Asi po třech hodinách jsme 
dorazili do Seredi, kde nás hezky uvítaly malé roztleskávačky. Odložili 
jsme si věci a šli jsme na program, který nám slovenské děti 
nachystaly.  Po obědě jsme se rozdělili do dvou skupin a vyrazili jsme 
na výlet- jedna skupina jela do 
starého mlýna a druhá šla do 
místního muzea. Poté jsme se 
vyměnili. Po večeři nám udělali 
různá stanoviště, kde jsme mohli 
hrát ping pong, sledovat filmy 
vařit tradiční slovenská jídla aj.
  
Druhý den ráno jsme šli na 
snídani, kde nás rozdělili do 
daných tříd. Zde jsme měli čtyři 
hodiny. Naobědvali jsme se a šli 
jsme do jejich tělocvičny, kde 
jsme ve skupinách udělali 
zpětnou vazbu. Potom jsme si na 
chvíli zahráli míčové hry, 

NÁVŠTĚVA V SEREDI 



 

rozloučili jsme se s našimi novými slovenskými kamarády a už jsme 
nasedali do autobusu na cestu zpět domů.  
Na Slovensku jsme si našli nové kamarády, se kterými si i dnes 
dopisujeme, a už se těšíme, jak se znovu uvidíme.  
 
Zajímavosti 
Na druhém stupni mají společný tělocvik holky i kluci. 
Jejich velká přestávka trvá 25 minut a všichni ji musí trávit venku (a to 
za každého počasí). 
Ve škole mají automaty na nápoje i na jídlo.  
 
                                                          Johča Vemolová , Kája Lamačová 8.A
       
    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Ve čtvrtek 21. září jsme se brzy ráno sešli na nádraží a vyrazili 
autobusem do Vohančic. Odtud jsme šli pěšky na kopec Výrovka. Tam 
jsme v jabloňovém sadě viděli berličku pro dravce, hmyzníky (domek 
pro hmyz) a plazníky (domek pro plazy a obojživelníky).  
Jeden plazník jsme také společně postavili. Na dno vyhloubené díry 
jsme do kruhu naskládali kameny. Do tohoto kruhu jsme nasypali listí. 
Na to jsme nasypali asi deseticentimetrové klacíky, na ně delší klacíky 
a pak ještě asi metrové klacíky. Nakonec jsme nahoru nasypali vrstvu 
kůry a plazník byl hotový. 
Potom jsme vyšli na vrchol Výrovky, odkud jsme hezky viděli Tišnov, 
nebo lom v Předklášteří. Výlet se nám libil, od paní učitelky Jankovské 
jsme se dověděli plno zajímavých věcí. 
 

Jan Mikulášek 5. A 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

5.A NA VÝROVCE 



 

 

 

 

 
 
Dne 3. 10. 2023 se na Základní škole 28. října v Tišnově konalo okresní 
kolo atletického čtyřboje. Celkem soutěžilo deset týmů. Z naší školy 
se zúčastnily Kateřina Kocurová, Jana Kropáčková, Karolína Lamačová 
Helena Štouračová a Alena Veselková. Paní učitelky Výletová a 
Kovaříková nás podporovaly a radily nám, co vylepšit. Snažily jsme se, 
jak nejvíce to šlo. Padlo i několik osobních rekordů. Když nastalo 
vyhlašování, nedočkavě jsme poslouchaly. Myslely jsme si, že 
obsadíme druhou nebo třetí příčku. Po vyhlášení druhého místa jsme 
se začaly radovat, byly jsme první, vyhrály jsme! 
To nám zajistilo postup do krajského kola, které se uskutečnilo 13. 10. 
2023 na Základní škole Laštůvkova v Brně. Tentokrát byla konkurence 
menší. Zúčastnilo se pět týmů. Opět jsme se snažily o nejlepší výkony. 
Po závodě se vyhlašovaly nejlepší sportovci. V této kategorii se 
Karolína Lamačová umístila sedmá a Kateřina Kocurová dokonce pátá. 
Následovalo vyhlášení týmů. Netrpělivě jsme čekaly na výsledky. 
Umístily jsme se na třetím místě.  

ATLETICKÝ ČTYŘBOJ 



 

Závody jsme si užily. Odnesly jsme si spoustu úžasných zážitků a 
nových zkušeností. A tímto přejeme štěstí i budoucím 
reprezentantům naší školy. Sportu zdar  
 

Alena Veselková 9. A 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

Dne 29.9. naše třída 9.C 
navštívila městskou knihovnu 
v Jamborově domě. Zde na nás 
čekal pan Martin Hak, který 
zastupuje “řemeslo” vypra-
vování. Tato práce obnáší nejen 
velkou slovní zásobu, ale také 
mimiku a nezapomenutelné 
zvukové efekty, což dle mého názoru právě on splňoval na sto 
procent. Hlavním důvodem, proč jsme se besedy zúčastnili, bylo 
dozvědět se více o umění představivosti, předtím však následovalo 
praktické cvičení, které se zpočátku jevilo jako pochybná školácká 
tleskací hra ve dvou. Záhy jsme ale zjistili, že není až tak jednoduchá, 
a navíc nám pomohla uvědomit si, jak důležité je vnímat jeden 
druhého (nejen při vyprávění příběhů). Každým kolem se měnil 
partner i podmínky hry, čímž se stupňovala složitost i intenzita. Ne pro 
každého bylo snadné vést normální rozhovor, dívat se druhému do 
očí, a přitom neztrácet tempo vytleskávání.  
Druhá část byla spíše teoretická a nesla se duchu vysvětlování rozdílů 
a určité hierarchie mezi představivostí, obrazotvorností a fantazií. Pro 
demonstraci vypravěč použil bonbon v červeném obalu, který jsme 
v naší mysli rozmístili po celé místnosti, následně byl zalit 
deseticentimetrovou vrstvou vosku. Nad takovouto krásnou 
podlahou poletovali například okřídlení poníci a později se naskytla i 
možnost vytvoření vlastního obrazu. Vznikla z toho kráva v růžových 
podkolenkách s nápisem reklama, na jejímž hřbetě stál šálek kakaa 
společně s vánočkou a bílou čokoládou. Celý výjev se odehrával mezi 
plameny modrého ohně. Tak co, jak jste si vše představili vy? Zkuste 
si namalovat, co vidíte. Určitě každý alespoň trošku něco jiného.  

                                                                                                                
Kryštof Waclawik, 9.C 

O UMĚNÍ OBRAZOTVORBY 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 

V Praze je blaze 
Dne 9.10 vyjeli žáci 9.C na exkurzi do Prahy. Navštívili jsme mnoho 
památek a zajímavých míst. Žáci měli nachystaný referát k místu, 
které si vybrali. Začali jsme hned na nádraží a od té doby jsme 
objevovali krásy Prahy. Prošli jsme celým areálem Pražského hradu, 
Zlatou uličkou, Staroměstským náměstím, zastavili jsme se 
samozřejmě i na Karlově mostě. Kromě tradiční klasiky jsme však měli 
možnost nahlédnout i do Poslanecké sněmovny, prohlédnout si 
zákoutí Kampy a projet se po Vltavě. Po dlouhém a náročném dni jsme 
se v pozdních hodinách ubytovali v hostelu Elf. Druhý den jsme 
navštívili zbytek míst: Václavské náměstí, Národní i Stavovské divadlo 
a Národní muzeum, a měli jsme i chvíli volna. Praha byla opravdu 
skvělý zážitek a všichni jsme si výlet moc užili. 
 

- Nicola Hoblíková 9.C 
 

 
 
Volné psaní: Exkurze do Prahy 
Praha, hlavní město České republiky, země ne příliš veliké, ale zato 
opravdu krásné. Řekla bych, že navštívit právě Prahu by mělo být pro 
každého Čecha zásadou. Této cti se nám dostalo v pondělí 2. října. 
Den první proběhl velmi úspěšně. Navštívili jsme Parlament, místo,  

DEVÁŤÁCI V PRAZE 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
kam smí jen politická špička státu. Prostor pro poslance byl prakticky 
řečeno „zlatý“. Místo působilo velice blahobytně a bohatě. Každý si ze 
sněmovny odnášel jiné pocity. Pro mě to bylo především uvědomění 
si, že i přes honosnost tohoto místa, v něm i známí politici působí 
úplně jako obyčejní lidé. 
 

- Terezie Makovská 9.C 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
V pondělí 9.10. 2023 byl celý druhý stupeň na dokumentu o Tanzanii 
v tišnovském kině Svratka. Dokumentem nás prováděl Jan Leisek z 
organizace Svět kolem nás, který tu byl už podesáté. Střídavým 
pouštěním filmu a mluvenou řečí nás provedl dvěma měsíci 
strávenými daleko v Africe. Popisoval nejen každodenní život obyvatel 
a divokých zvířat, ale také přírodu kolem. Dozvěděli jsme se spoustu 
nových informací, které jsme mohli využít na konci besedy v soutěži o 
fotky z cest. Na jejich další návštěvu se moc těšíme. 
 
                                                         Lucka Hlavičková, Klára Drlíková 8.A 
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Chtěla jste být vždy učitelkou, nebo jste dříve 

uvažovala i o jiném zaměstnání 

 Když jsem chodila do školky, všude jsem hlásala, že 

budu archeoložkou. Líbila se mi představa, že 

odkrývám poklady a jsem první u nových objevů. 

Později jsem však pochopila, že hledáním pokladů 

archeologové svůj čas netráví a tento sen se začal 

rozplývat.  

Po základní škole jsem se vydala na gymnázium, kde 

jsem už tušila, že ve svém budoucím povolání budu pracovat s lidmi, 

ideálně s dětmi a mládeží. Mimo učitelství mě zajímala i psychologie 

a logopedie. Nakonec však mé kroky zamířily právě zpět do školy.  

Vím, že kromě angličtiny učíte i český jazyk. Myslíte, že je čeština 

oproti angličtině těžší, a co vám na našem rodném jazyce připadá 

nejsložitější? 

Když porovnám anglický a český jazyk, tak můžu říct, že je angličtina v 

mnoha věcech jednodušší. U našeho rodného jazyka si musíme dávat 

pozor na velké množství měnících se koncovek, které dokáží zamotat 

hlavu.  

Máte nějakého oblíbeného literárního hrdinu? Co se vám na něm líbí? 

Mým oblíbeným literárním hrdinou je zároveň i velký český spisovatel 

a novinář Karel Havlíček Borovský. Jako jednu z hlavních postav 

tohoto autora ztvárnila ve své knize “Literární opruzení” Karolína Zoe 

Meixnerová, kde Havlíček figuruje v příběhu společně s dalšími 

významnými osobnostmi jako Božena Němcová či Josef Kajetán Tyl. V 

knize jsou zachovány Havlíčkovy charakteristické rysy, které se v 

ROZHOVOR S PANÍ UČITELKOU KLÁROU DVOŘÁČKOVOU 



 

reálném životě promítly do jeho provokativní tvorby, kterou mám od 

něj tak ráda. 

Jak nejraději trávíte volný čas? 

Ve svém volném čase obvykle vyrážím do lesa se svým psem. Během 

chladivých podzimních večerů si však ráda rozečtu novou knihu, nebo 

se snažím být kreativní při malbě a šití.  

Jak si představujete svůj ideální den? 

Můj ideální den začíná tím, že se mám možnost dlouho vyspat. Po 

vydatné snídani bych s přáteli vyrazila někam do přírody objevovat 

krásy luk, lesů a všemožných druhů hmyzu (ano, opravu mám ráda 

hmyzáky).  

 

 

Rychlokvíz: 

Kniha X film? Ideálně kniha a následně film. 

Čokoláda X brambůrky? Čokoládu, nebo sladký dezert ke kávě si 

odpustím jen málokdy. :) 

Šaty X kalhoty? V létě šaty, po zbytek roku kalhoty.  

Kočka X pes? Pes! Kočky mě nemají rády. 

Maso X salát? Maso se salátem! 

Černá X bílá? Elegantní černá. Když na ni ukápne kus oběda, není to 

také tak vidět. :) 

Auto X vlak? Když je to možné, tak vlak. Aut už nám tu přeci jen jezdí 

dost. Po Tišnově nejraději jezdím na koloběžce. 

Sport X televize? Dlouho jsem závodně hrála tenis, ale teď do mého 

sportovního repertoáru patří spíš dlouhé procházky se psem a domácí 

cvičení. Čas od času ještě vytáhnu běžecké boty a vyrazím na dráhu.  

 

                                        Otázky připravila Laura Taušová 5.B 

 



 

 
 
 

Byl jeden mrak, 
v něm bydlel drak. 

Z mraku náhle padal led, 
drak si začal vařit med. 

 
 
 
 
 
 
 

Dostal jsem dárek 
a v něm byl párek. 
Sezřala ho kráva 

vyrostla z ní tráva. 
 

 
Mám já doma nové boty 

a z nich rostou pěkné noty. 
A pak máme kostel 

a v něm bydlí postel. 
 

 

Pes nosí boty, 
kočka zase noty. 

A byl jeden kostel 
a v něm byla postel. 

 
 
 
 

BÁSNIČKY TŘEŤÁKŮ 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

  


